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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Folkeoplysningsudvalgets ----- «—
møde den 10. august 2016

Ekstraordinært møde, Mødelokale Fio kl. 16.00

Referat

33 Godkendelse af dagsorden

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

Søren Højlyng, Henrik Kyvsgaard deltog som suppleant. 

Alice Linning, Bente Christensen deltog som suppleant.

34 Meddelelser

Sagsfremstilling

Idrætsvision



Side 2

Brugerråd på idrætsanlæg 

Brugermøder på folkeskolerne 

Revision af lokalefordelingsregler 

Fritidspas 

Aktiv Fritid

Konstitueret Kultur-, Idræts- og Frivillighedschef

Indstilling

Indstilling

Historik

Kultur- og fritidssekretariatet fremsender til orientering for 

Folkeoplysningsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

Søren Højlyng, Henrik Kyvsgaard deltog som suppleant. 

Alice Linning, Bente Christensen deltog som suppleant.
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35 Frederikssund Taekwondo Klub - ansøgning om integration af flygtninge 

Lovgrundlag

Kriterier for Folkeoplysningsudvalgets Initiativpuljen 2016

Sagsfremstilling

Frederikssund Taekwondo Klub ansøger om 20.000 ler. til arbejde med at 

integrere flygtninge i klubben.

Pengene skal bruges til at dække kontingentudgifter samt dragt og udstyr mm. til 

det første år.

Den samlede udgift vil være ca. 3.200 ler. pr/person.

For dette beløb dækkes:

Kontingent: i8ookr/år 

Dragt: 400kr 

Kampvest: 500kr

Sikkerhedsudstyr(Arm/Ben/Skridtbeskytter): 500kr

Klubben har kontakt til Røde Kors lokaleforening i Frederikssund og Frederikssund 

Kommunes familiekonsulenter i afdelingen for Aktiv Indsats og Integration 

omkring flygtningebørn, der ønsker at starte til taekwondo. Klubben fortæller, at 

de forventer ca. 10 børn kan være klar til at starte.
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Frederikssund Taekwondo Klub skriver i deres ansøgning, at de igennem årene 

har fået en del erfaring med at tage hånd om unge, der mangler et ståsted i livet, 

ind i klubben med succes. Klubben har tidligere lykkes med at integrere 

uledsagede flygtningebørn, som i dag er nogen af klubbens største ressourcer og 

største talenter. Klubben har erfaret, at en mentorordning hvor en jævnaldrende 

elev får til opgave at tage sig af det nye medlem og hjælpe barnet godt i gang i 

klubben, har fungeret godt tidligere og tanken er at det skal videreføres, når nye 

flygtningebørn inviteres ind i klubben. Sammen med dette målrettet 

opstartsforløb, har klubben som nævnt nuværende medlemmer, der kender til 

situationen som flygtning og kan være rollemodeller for de nye.

Klubben oplever, at rigtig mange flygtningebørn og deres familier er interesseret i 

at dyrke taekwondo, men har svært ved at kunne betale de basale udgifter til 

kontingent og en kampdragt. Derfor vil en støtte fra initiativpuljen kunne 

muliggøre at klubben tager flere flygtninge ind, der ikke selv kan dække de 

nødvendige basale udgifter til at dyrke taekwondo.

Indstilling

Kultur- og fritidssekretariatet indstiller til Folkeoplysningsudvalget, at:

i. Udvalget tager stilling til ansøgningen.

Beslutning

Foreningen skal deltage i kursustilbud for at der gives 2.000,- pr. deltagende 

flygtning, dog max 20.000,- ler. Deltagerantallet oplyses til sekretariatet senest pr. 

i. oktober 2016.

Fraværende:
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Kristian Moberg (V).

Søren Højlyng, Henrik Kyvsgaard deltog som suppleant. 

Alice Linning, Bente Christensen deltog som suppleant.

• Initiativpulien - Ansøgning Frederikssund Taekwondo 

26 Revision af tilskudsregler for folkeoplysende voksenundervisning

Lovgrundlag

Folkeoplysningsloven.

Frederikssund Kommunes folkeoplysningspolitik.

Sagsfremstilling

Folkeoplysningsudvalget besluttede på møde d.i8. maj 2016 at igangsætte en 

proces med revision af lokalefordelingsregler i Frederikssund Kommune.

Udvalget drøftede i den forbindelse behovet for at revidere andre punkter i 

folkeoplysningspolitikken for Frederikssund Kommune.

Den gældende folkeoplysningspolitik er vedtaget 14. december 2011, det samme 

gør sig glædende for retningslinjerne for tilskud til folkeoplysende 

voksenundervisning.

Formålet med revisionen af tilskudsregler for folkeoplysende voksenundervisning, 

er at få afklaret om de eksisterende regler er tidssvarende og hensigtsmæssige i 

forhold til den lokale aftenskolevirksomhed og Frederikssund Kommunes 

Fritidspolitik.

Vedlagte procesplan beskriver hvordan der gennem dialogmøde og arbejdsgruppe 

i løbet af 2016 udarbejdes oplæg til Folkeoplysningsudvalget.
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Vurderer arbejdsgruppen at reglerne kan optimeres, indstilles dette til 

Folkeoplysningsudvalget sammen forslag til nye regler.

Hvis eventuelle nye tilskudsregler skal være gældende for 2017, skal de 

færdigbehandles i 2016. Tidsplan for dette er beskrevet i vedlagte procesplan.

For at dette kan gennemføres er der behov for et ekstraordinært 

folkeoplysningsudvalgsmøde 16. november 2016.

Folkeoplysningspolitik og tilskudsregler for folkeoplysende voksenundervisning er 

vedlagt som bilag.

Indstilling

Kultur- og fritidssekretariatet indstiller til Folkeoplysningsudvalget, at:

1. Procesplan for revision af tilskudsregler for folkeoplysende voksenundervisning 

godkendes.

2. Der indkaldes til ekstraordinært Folkeoplysningsudvalgsmøde 16. november.

Beslutning

Godkendt.

Jens Jørgen Andersen vælges som formand for arbejdsgruppen.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

Søren Højlyng, Henrik Kyvsgaard deltog som suppleant.

)-08-2C
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Alice Linning, Bente Christensen deltog som suppleant.

• Folkeoplysninaspolitik for Frederikssund Kommune

• Retningslinier for tilskud til voksenundervisning

• Revision af tilskudsregler for voksenundervisning

32 Ansøgning om Lokaletilskud - KFUM lægerspris 

Lovgrundlag

Folkeoplysningsloven jr 25-26 og Frederikssund Kommunes 

Folkeoplysningspolitik.

Sagsfremstilling

Spejdergruppen KFUM Jægerspris har indsendt ansøgning om lokaletilskud for 

2016.

Spejdergruppen har igennem en årrække haft skiftende midlertidige lokaler, 

hvoraf sidste tilholdssted var hos spejdergruppen Ræven i Skibby. Det har været 

en stor udfordring for KFUM Jægerspris at være langt væk fra deres lokalområde. 

Kultur og Fritid har afsøgt lokalområdet for egnede kommunale lokaler, men det 

er ikke lykkes at anvise et egnede lokale. KFUM Jægerspris har selv fundet en 

velegnet spejderhytte i Færgelunden tæt på Jægerspris, som de har flyttet deres 

aktiviteter til.

Spejderne har pr. 1/1-2016 indgået en ny lejekontrakt med spejderhytten De 12 ege. 

Den samlede årlige lejekontrakt er på 45.000 ler.

I 2015 modtog foreningen et lokaletilskud på 7.000 ler.

Foreningen har i alt 28 medlemmer, hvoraf 22 er under 25 år.

Hvis spejdernes lokaletilskud beregnes på baggrund af deres nye lejekontakt, vil 

det kunne udløse et samlet lokaletilskud svarende til ca. 35.000 ler.
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I henhold til Folkeoplysningslovens jr 25 stk. 5 - "Kommunalbestyrelsen kan 

endvidere undlade at yde lokaletilskud til nye lokaler og lejrpladser samt til nye 

lejemål, hvis de nye lokaler eller nye lejemål medfører væsentlige merudgifter for 

kommunalbestyrelsen."

Indstilling

Kultur- og fritidssekretariatet indstiller til Folkeoplysningsudvalget, at:

i. Folkeoplysningsudvalget beslutter om KFUM Jægerspris ansøgning om 

lokaletilskud skal imødekommes.

Beslutning

Der bevilges 35.000 ler.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

Søren Fløjlyng, Henrik Kyvsgaard deltog som suppleant. 

Alice Linning, Bente Christensen deltog som suppleant.

• Ansøgning om Lokaletilskud - KFUM læaerspris

28 Initiativpulien - ansøgning om støtte til flygtningebørns deltagelse i 
aquacamp og svømmehold

Lovgrundlag

Kriterier for Folkeoplysningsudvalgets Initiativpulje 2016.
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Sagsfremstilling

Slangerup Svømmeklub ansøger om 14.400 ler. som tilskud til 12 flygtningebørns 

deltagelse i Aqua Camp fra Folkeoplysningsudvalgets initiativpulje.

Antal flygtningebørn på Aqua Camp uge 31:14 børn 

Deltagerbetaling: 1.200 ler.

Slangerup Svømmeklub støtter: 2 børns udgifter 

Samlede ansøgte tilskudsbeløb: 14.400 ler.

Slangerup Svømmeklub ansøgte i juni måned udvalget om en 

forhåndstilkendegivelse på støtte til flygtningebørns deltagelse i klubbens Aqua 

Camp i uge 31 fra Initiativpuljen.

I skrivende stund er Aqua Campen i gang, og tilbagemeldingen er at 14 

flygtningebørn deltager. Interessen har været større end forventet og det store 

fremmøde har udfordret Slangerup Svømmeklubs økonomi. Slangerup 

Svømmeklub gjort en stor indsats for hurtigt at gøre det muligt, at børnene kunne 

deltage på campen, så man ikke var nød til at sende nogle af børnene hjem igen. 

Der er blevet indkøbt ekstra forplejning og man har løst udfordringen med at 

have nok instruktører til de ekstra børn. Slangerup Svømmeklub fortæller at 

flygtningebørnene, der stort set ikke taler et ord dansk interagere og 

kommunikere på lige fod med alle de danske børn på campen. Det er lykkes at 

lære flere børn der ingen svømmefærdigheder havde inden campen at svømme i 

løbet afugen.
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Med henblik på, at støtten kan give den bedste integrationsindsats har Slangerup 

Svømmeklub indvilliget i at lade de flygtningebørn, der får støtte til Aqua Campen 

fortsætte på et svømmehold i klubben i resten af sæsonen. Slangerup 

Svømmeklub har endvidere tilkendegivet, at man ønsker at dække 

omkostningerne for 2 børns deltagelse i Aqua Campen. Af de 14 deltager, kommer 

3 børn fra Slangerup og har alle tilkendegivet et ønske om at fortsætte til 

svømning. Familiekonsulenterne i afdelingen for Aktiv Indsats og Integration har 

fået bevilliget midler til at dække kontingentbetaling for 8 børn der skal starte til 

svømning i Frederikssund Svømmeklub.

Indstilling

Kultur- og fritidssekretariatet indstiller, at:

i. Folkeoplysningsudvalget bevilliger det ansøgte beløb på 14.400 ler. til Slangerups 

Svømmeklub fra udvalgets initiativpulje.

Beslutning

Der bevilges 14.400 ler.

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

Søren Fløjlyng, Henrik Kyvsgaard deltog som suppleant.

Alice Linning, Bente Christensen deltog som suppleant.


